
 
 

 

 
AJUNTAMENT DE 
CAPDEPERA        
(ILLES BALEARS) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA NÚM.: 9/2012 DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE CAPDEPERA DEL DIA 6 DE SETEMBRE DE 2012 
 
Identificació de la sessió: 
 
Òrgan:                                            Ple de l’Ajuntament de Capdepera                                                          
Caràcter de la sessió:                   Ordinària 
Convocatòria:                               Primera Convocatòria 
Sessió núm.:                                  9 
Data de celebració:                     6 de setembre de 2012 
Lloc:                                               Sala de Plens de l’Ajuntament                  
Hora d’inici:                                 20:00 hores 
Hora de finalització:                   00:20 hores del 7 de setembre de 2012  
 
BATLE-PRESIDENT: 
 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 
Sra. Carmen Corraliza Gallardo                           
Sra. Ivon Daniela Renaud Más 
Sr. Antònia Caimari Bauzà 
Sr. Gabriel Jaime Torres Malpesa 
Sr. Luís Alberto Llull Ginard                                   
Sra. Juana Llull Capó                                               
Sr. Fernando David Martínez Colom                     
Sr. Joan Ferrer Flaquer                                       
Sra. Maria Pilar Garcia Rosa                                    
Sra. Margalida Servera Ferrer 
Sr. Pedro Sansó Flaquer                              
Sr. Pere Fuster Nadal 
Sra. Antònia Ballester Colom 
Sr. Mateu Melis Tous   
 



 
NO HI ASSISTEIXEN:        
 Sr. Miquel Riera Muñoz 
                           
Secretària.:  Sra. Sandra Ramírez Jurado. 
 

ORDRE DEL DIA 

 
I.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS: 05/07/12 i 9/08/12.  

 

II.- EXP. NÚM. 73AG/12: ORDENANÇA REGULADORA DELS HORARIS 

D’ESTABLIMENTS I ESPECTACLES PÚBLICS I ACTIVITATS RECREATIVES: 

RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I MODIFICACIÓ.  

 

III.- EXP. NÚM. 102AG/12: TARIFES TAXIS URBANES 2012. 

 

IV.- DONAR COMPTE DICTAMENT DEL CONSELL CONSULTIU DE LES ILLES 

BALEARS NÚM. 66/2012, RELATIU A LA PETICIÓ DE L’AJUNTAMENT DE 

CAPDEPERA SOBRE L’ÀMBIT DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR 7, CANYAMEL, 

DE LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE CAPDEPERA. 

 

V.- EXP. NÚM. 137AG/12: PROPOSTA EQUIP DE GOVERN: SUPRESSIÓ PAGA 

EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE. 

VI.- EXP. NÚM. 136AG/12: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: 

REDUCCIÓ DIETES POLÍTICS OPOSICIÓ, REDUCCIÓ SOUS BATLE I 

REGIDORS EQUIP DE GOVERN I APLICACIÓ ALS REGIDORS DE L’OPOSICIÓ 

DEL REIAL DECRET-LLEI 20/2012, EN RELACIÓ AMB LA DESAPARICIÓ DE LA 

PAGA EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE.  

VII.- DECRETS I RESOLUCIONS 

 

VIII.- PRECS I PREGUNTES 

 
 



Hi assisteix el nombre legal de membres per a la vàlida celebració de la 
sessió en primera convocatòria, per la qual cosa el president declara la 
sessió oberta i pública. 
 

 

 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ I ACORDS ADOPTATS: 

 

I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ: 05/07/12 i 9/08/12.  

 

En compliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 

de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears; i l’article 91.1 

del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 

entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, 

el Sr. President demana als membres de la Corporació si algú té alguna 

observació a fer sobre les actes de les sessions anteriors, que van tenir 

lloc els dies 05/07/12 i 9/08/12, i de les quals s’ha expedit, prèviament, 

una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, 

rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si fos el cas. 

 

Sense haver-hi més intervencions, per UNANIMITAT dels membres reunits, 

com que és disset el nombre legal de membres del Consistori i són setze 

els assistents, són aprovades les actes de les sessions anteriors, 

celebrades els dies 5 de juliol i 9 d’agost de 2012. 

 

II.- EXP. NÚM. 73AG/12: ORDENANÇA REGULADORA DELS HORARIS 

D’ESTABLIMENTS I ESPECTACLES PÚBLICS I ACTIVITATS RECREATIVES: 

RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I MODIFICACIÓ.  

El batle dóna la paraula al regidor de Medi Ambient, el Sr. Albert Llull, 

que llegeix la següent proposta:  

PROPOSTA BATLIA: 



Atès que en la sessió de l’Ajuntament Ple que va tenir lloc dia 7 de juny 
de 2012 es va aprovar inicialment l’Ordenança reguladora dels horaris 
d’establiments i espectacles públics i activitats recreatives. 
   
Atès que durant el termini d’exposició pública es va presentar un escrit 
d’al·legacions del Sr. Francesc Vives Ferrer, en representació del bars de 
nucli urbà de Capdepera, on demanava la modificació de l’article 1 
HORARI D’OBERTURA I TANCAMENT, en relació amb el Grup I 
d’establiments i poder realitzar l’obertura d’aquests establiments a les 
6:00h i el tancament a les 2:00h, igual que l’horari de la terrassa 
d’aquests establiments.  
 
Vist l’informe jurídic, en el qual s’indica que és procedent la 
desestimació de les al·legacions presentades quant a l’horari d’obertura 
i tancament proposat, si així ho considera convenient el Plenari.  
  
No obstant això, donada la incomoditat que pot suposar el fet d’haver 
de realitzar comunicacions anuals per determinar l’horari d’obertura al 
qual pretén acollir-se un establiment.  

 
Aquesta Batlia Proposa al Ple de l'Ajuntament adoptar el següent 
 
ACORD: 
 
Primer. Desestimar les al·legacions formulades pel Sr. Francesc Vives 
Ferrer en relació amb l’obertura i tancament dels establiments i de les 
terrasses. 
 
Segon. Modificar l’article 2 de l’Ordenança reguladora dels horaris 
d’establiments i espectacles públics i activitats recreatives, que quedarà 
redactat de la següent manera:  
 
“Article 2. Excepcions 
 
2.1 Aquells establiments en els quals concorrin diverses i distintes 
llicències d’activitat i sempre que les esmentades activitats no puguin 
ser separades físicament unes d’altres, i per tant objecte d’obertura i 
tancament de forma individualitzada en funció de l’activitat, adoptaran 
com a horari d’obertura el més restrictiu dels establerts per a les diferents 
activitats i, com a horari de tancament, el més restrictiu dels establerts 
per a les distintes activitats. 
2.2 En els locals del Grup IV, en el cas d’organització de gales juvenils, es 
permetrà la realització de l’activitat fins a les 24:00 hores en festius i 
vigília de festius, amb les limitacions d’admissió, consum i servei de 
begudes establertes per a menors. En aquests casos haurà de 
transcórrer almenys 1 hora des de la conclusió de la gala juvenil a l’inici 
normal de l’activitat, dins de l’horari permès. 



2.3 Així mateix, un cop feta la petició prèvia dels interessats, es podran 
autoritzar horaris especials que suposin una ampliació del que preveu 
l’art. 1 de la present Ordenança, en els supòsits següents: 
2.4 Aquells establiments que, emparats per les seves corresponents 
llicències d’activitat, tradicionalment serveixen esmorzars a primera hora 
del matí podran comunicar a l’administració l’avançament de dues 
hores en el seu horari d’obertura. Aleshores, passaria aquesta a ser a les 
6:00 del matí, sempre que es compleixin les següents condicions: 
- Establiments que, en el desenvolupament habitual de la seva activitat, 
ofereixin esmorzars a primera hora del matí. 
- No es podrà exercir ni activitat ni amenització musical. 
- S’estableix com a horari màxim de tancament les 02:00 h de la 
matinada. 
Aquells establiments que disposin de terrassa pública o privada no 
podran fer-ne ús fins a les 08:00 hores. 
 
Un cop comunicat per part de l’interessat l’horari al qual s’acollirà 
l’establiment i realitzats els informes corresponents, aquesta 
comunicació tendrà una vigència il·limitada. En cas que l’interessat 
vulgui canviar l’horari al qual s’acollirà el local ho haurà de comunicar 
amb almenys un mes d’antelació des de la data d’inici del nou horari.  
 
En aquells supòsits en els quals un establiment incompleixi de forma 
reiterada les condicions de l’autorització s’aplicarà el règim de sancions 
establert en aquesta ordenança. 

 
 
El Sr. Llull comenta que la modificació s’ha realitzat perquè així com 

estava redactada l’Ordenança es parlava d’autorització i queda 

modificat per un comunicat; és a dir, que els bars no rebran una 

autorització, sinó que comunicaran l’hora en què decidiran obrir i 

tancar, i la vigència serà il·limitada.   

 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al 

portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que manifesta que quan varen 

discutir l’aprovació de l’Ordenança fa uns mesos varen comentar sobre 

aquest punt en concret, que el veien dubtós, cosa que els va dur a 

abstenir-se perquè consideraven que era deixar a l’arbitri del Batle quins 

bars podien obrir a les 6h i quins havien d’esperar a les 8h i que, per tant, 

era millor deixar la porta oberta perquè els bars escollissin l’hora 

d’obertura. Uns mesos després per part de l’equip de govern es canvia 



la norma i s’adopta una posició intermitja en la qual es permet que amb 

una comunicació, no autorització, es pugui obrir a les 6h qui ho vulgui 

fer, la qual cosa els pareix correcta i s’alegren del canvi de parer de 

l’equip de govern. Per això hi votaran a favor.  

 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA LA MODIFICACIÓ DE 

L’ORDENANÇA REGULADORA DELS HORARIS D’ESTABLIMENTS I 

ESPECTACLES PÚBLICS I ACTIVITATS RECREATIVES I ES DESESTIMEN LES 

AL·LEGACIONS FORMULADES PER 12 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE, 2 

PSM-ENTESA, 1 ES GRUP) I 4 ABSTENCIONS (PP), ja que és DISSET el 

nombre legal de membres de Consistori i són SETZE els assistents. 

 

 

III.- EXP. NÚM. 102AG/12: TARIFES TAXIS URBANES 2012. 

La regidora d’Interior, la Sra. Joana Llull, llegeix la següent proposta:  

PROPUESTA  APROBACIÓN ESTUDIO  ECONÓMICO  DE LAS TARIFAS 
URBANAS  DE AUTO-TAXI  2012  
 
Joana Llull Capó, regidora de Movilidad, traslada la siguiente propuesta 
al plenario para su aprobación.  
 
1º. Antecedentes 
 
Atendiendo a que existen diversas normas en la comunidad autónoma 
de las Islas  Baleares que regulan aspectos relacionados directamente 
con la implantación y/o uso de contadores taxímetros para vehículos de 
servicio público (Autotaxis), para el desarrollo de este informe de 
antecedentes y en aras a una mayor claridad en su exposición, se 
procede a la siguiente estructuración: 

a) Normativa de carácter local (Ayuntamiento). 
b) Normativa de carácter insular (Consell de Mallorca) 
c) Normativa autonómica (Gobierno de las Islas Baleares) 

 
Todo ello fundamentado en la jerarquía normativa consagrada en 
nuestra Constitución. 
A saber: 
 
a) Normativa Local: 
 



El Ayuntamiento de Capdepera tiene aprobado el Reglamento 
municipal del servicio público de viajeros en automóviles de turismo. 
En dicho reglamento y, concretamente, en su art. 64, se establecen 
determinadas obligaciones para los conductores de autotaxis que 
tengan instalado contador taxímetro, pero por su redacción se deduce 
que su implantación corresponde al Pleno Municipal. 
No existe ninguna otra normativa municipal que regule aspectos 
relacionados con vehículos de autoturismo (taxis). 
 
b) Normativa Insular: 
 
Por la entrada en vigor de la Ley 13/1993, de 20 de Diciembre, de 
atribución de competencias a los Consells Insulars en materia de 
inspección técnica de vehículos y según lo dispuesto en el art. 39 de la 
Ley orgánica 2/1983, de 25 de Febrero, de Estatuto de Autonomía de las 
Islas Baleares y el art. 12.3 de la Ley 5/1989, de 13 de Abril, de Consells 
Insulars, se determina su competencia en la verificación y control de los 
precintos de taxímetros, aunque nada dispone sobre su implantación, 
sólo sobre las condiciones de su uso. 
 
c) Normativa Autonómica: 
 
La Orden de 30 de Junio de 2010 del Consejero de Medio Ambiente y 
Movilidad, reguladora de diversos aspectos del servicio de transporte 
público discrecional de viajeros en vehículos de turismos (auto taxi), 
establece en su art. 1º que cualquier vehículo de transporte público que 
preste servicios interurbanos en el ámbito territorial de Mallorca deberá 
de estar provisto de un aparato contador taxímetro. 
 
Por lo antedicho, los taxis de Capdepera, respetando la Jerarquía 
normativa, deben contar con contador taxímetro. 
 
El fundamento legal por el que los taxis de Capdepera tienen la 
obligación de contar con taxímetros está amparada en la Disposición 
Transitoria segunda del Real Decreto 1211/1990, de 28 de Septiembre, 
que dispone que los taxis provistos de licencia municipal de auto taxi 
están obligados a disponer de un contador taxímetro cuando realicen 
servicios que discurran por suelo urbano o urbanizable. 
 
Por otro lado, la Ley orgánica 5/1987, de 30 de Julio, de delegación de 
competencias del Estado en las Comunidades Autónomas, en relación 
con el transporte por carretera establece literalmente lo siguiente: 
 
Art. 1º.- Todos los vehículos autorizados para realizar servicio de 
transporte público discrecional de viajeros en vehículos de turismo de 
carácter interurbano en el ámbito territorial de la isla de Mallorca 
deberán de estar provistos del aparato contador taxímetro. 



El término de la incorporación del aparato taxímetro finalizará el 
próximo 31 de Diciembre de 2011. 
 
Art. 2º.-El aparato taxímetro deberá incorporar las tarifas vigentes para el 
año en curso, así como los complementos y los días festivos (Disposición 
transitoria 1ª). 
Se faculta al Director general de Movilidad para interpretar esta orden y 
para resolver las dudas que puedan suscitar su aplicación. 
 
Conclusiones: 
 
En cuanto a la tarifación: 
Corresponde al Ayuntamiento la aprobación y aplicación de las tarifas 
para servicios en zonas urbanas. 
Corresponde a la Consellería de Medio Ambiente y Movilidad la 
aprobación de las tarifas para servicios en vías interurbanas. 
 
En cuanto a la instalación de contador taxímetros: 
En aplicación a la jerarquía normativa, la administración local 
(Ayuntamiento) no puede adoptar acuerdos más permisivos en sus 
reglamentos que los que establece una norma de rango superior, como 
es la Orden de 30 de Junio, del Consejero de Medio Ambiente y 
Movilidad de la CAIB, por lo que la instalación de contadores taxímetros 
en vehículos de auto-taxi con licencia municipal es de obligado 
cumplimiento para la administración local. 
 
 2º. Propuesta 
 
A- Informar favorablemente el estudio económico de las tarifas urbanas 

Auto-taxis.  
 
B- Remitir el expediente a la Comisión de Precios de las Islas Baleares 

para que emita el correspondiente dictamen i se autoricen las tarifas. 
 
C- Continuar los trámites legalmente previstos para la entrada en vigor 

de dichas tarifas. 
 

La Sra. Llull volia aclarir que a la Comissió Informativa, quan va passar 

l’estudi econòmic se li va demanar per què hi havia tres baixades de 

bandera i no ho va explicar correctament. L’explicació correcta és que 

hi ha tres baixades de bandera: una d’interurbana de vespre, amb un 

preu; una d’interurbana de dia, amb un altre preu; i una tercera, que és 

on s’havia d’afegir urbana, que s’aplica tant de dia, de nit, com  festius, 

que és la darrera, la de 3,5. 



 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al 

portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu que no s’ha presentat cap 

informe de l’àrea d’Intervenció de l’Ajuntament que doni per bona la 

proposta d’aquest Instituto [de Actuarios Españoles]. 

El batle de Capdepera, el Sr. Rafel Fernández, assenyala que hi ha un 

informe de data 27 d’agost de 2012, que a continuació llegeix. 

Antoni Crespí Serra, interventor de l’Ajuntament de Capdepera, en 

relació amb la sol·licitud presentada per l’Associació de Taxis de 

Capdepera, emet el següent  

INFORME 

Primer.- Tramitació 

La tramitació de l’expedient de modificació de tarifes de taxis és el 

següent: 

1.- Informe pel Ple de l’Ajuntament, en vista dels informes econòmico-

financers. 

2.- Autorització de les tarifes proposades per la Comissió de Preus de 

Balears, perquè estam davant preus autoritzats, tal com estableix el RD 

2340/82, i altra normativa aplicable. 

3.- Publicació de l’autorització i de les tarifes en el Butlletí Oficial de la 

Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 

4.- Entrada en vigor de les noves tarifes l’endemà d’haver-se publicat.  

Segon.- Estudi econòmico-financer. 

Una vegada analitzat l’estudi econòmico-financer presentat per 

l’Associació de Taxis i en vista de l’informe emès per l’enginyer industrial 

Miquel Oliver Sansó, s’informa favorablement.  

 

El Sr. Ferrer comenta que no havia vist aquest document. 

 

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que 

demana si les tarifes són similars a altres zones turístiques, a la qual cosa la 

regidora respon que sí, que són molt similars. Per altra banda, comenta 



que a l’informe que ha llegit s’assenyala l’obligació legal que tots els taxis 

de Capdepera duguin posat el taxímetre, per tant, demana si tots els 

taxis el porten, i la regidora respon que tots els de la parada de taxi el 

duen i ja funcionen amb les tarifes interurbanes, a la qual cosa el Sr. Fuster 

demana què vol dir amb tots els de la parada de taxi, a la qual cosa la 

Sra. Llull respon que hi ha 40 llicències de taxi, però que n’hi ha un que no 

va a la parada de taxi. Per tant, que s’imagina que no durà el taxímetre 

perquè no exerceix de taxi.  

 

El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que diu 

que s’han de lliurar tots els informes quan s’informa a les comissions per 

poder debatre tota la informació dins el nucli del partit.  

 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’INFORMA FAVORABLEMENT L’ESTUDI 

ECONÒMIC DE LES TARIFES URBANES d’AUTO-TAXIS PER 10 VOTS A FAVOR 

(9 UCAP-PSOE) I 6 ABSTENCIONS (4 PP, i 2 PSM-ENTESA), ja que és DISSET 

el nombre legal de membres de Consistori i són SETZE els assistents. 

IV.- DONAR COMPTE DICTAMEN DEL CONSELL CONSULTIU DE LES ILLES 

BALEARS NÚM. 66/2012, RELATIU A LA PETICIÓ DE L’AJUNTAMENT DE 

CAPDEPRA SOBRE L’ÀMBIT DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR 7, CANYAMEL, DE 

LES NORMES SUBSIDIÀRIES DE CAPDEPERA. 

 

El batle, el Sr. Rafel Fernández, llegeix el dictamen del Consell Consultiu 

de les Illes Balears núm. 66/2012, relatiu a la consulta facultativa sobre 

suposada discordança entre la legislació, el Pla Parcial i el PTI en l’àmbit 

del sector 7 de les Normes Subsidiàries de Capdepera i l’informe jurídic 

emès pel Sr. Juan Mir Cerdó, en data 5 de setembre de 2012.  

 

Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al 

portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu que l’informe és clar i 

contundent. Diu que el PP sempre ha cregut que tot era correcte, que 



sempre han tingut clar que era un error de les línies que es varen fer en el 

seu moment i que aquest informe el que fa és donar-los la raó, perquè el 

més important per al seu grup és que les Normes Subsidiàries de 

Capdepera siguin respectades per altres Administracions Públiques i es 

respecti el que està aprovat i vigent. El Sr. Ferrer acaba dient que estan 

satisfets per la contundència de l’informe i la unanimitat de tots els 

membres.  

 

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que 

expressa que respecten l’informe. El que fa el dictamen és ratificar 

l’informe del que disposava l’Ajuntament, realitzat per catedràtics de 

l’Ajuntament; no ha afegit gran cosa sobre el tema. L’explicació més 

lògica és que es tractés d’un error de la Llei d’espais naturals a l’hora de 

dibuixar la línia del límit de l’ANEI núm. 15 des Cap Vermell, que es va 

introduir dins zona urbanitzable prevista així a les Normes Subsidiàries de 

Capdepera. Passant a la segona part, que és l’informe de l’assessor 

jurídic, que diu que s’ha de seguir tramitant la llicència, afegeix que 

donarà la seva opinió personal però també la del PSM, des d’un punt de 

vista jurídic. Allò lògic és que si hi ha un error a una llei el que s’ha de fer és 

modificar-la per llevar aquest error; és a dir, que si la Llei d’espais naturals 

té un error el que ha de fer el Parlament de les Illes Balears és modificar-la 

perquè això és el que dóna seguretat jurídica. El Sr. Fuster demana a 

l’Ajuntament que les passes que doni les doni amb seguretat i amb base 

a l’estricta legalitat per evitar sorpreses. Si es dóna la llicència per part del 

PSM de Capdepera no s’impugnarà res, però no sap si altres institucions 

de les Illes Balears pensaran el mateix. Per això el que demana és que la 

llicència estigui el més fomentada possible, perquè no doni lloc a 

impugnacions contra aquesta. Més enllà de qüestions jurídiques, el PSM-

ENTESA vol dir que celebra la inversió que es faci a Capdepera per 

millorar l’oferta turística i per dotar aquesta oferta turística d’una major 

qualitat, com pareix que serà aquest complex. No obstant això, encara 

que aquest projecte pot ser positiu per a l’economia d’alguns habitants 



d’aquest municipi, així com està plantejat suposarà un impacte 

mediambiental i paisatgístic brutal, ja que es tracta de  50.000 m2. És com 

si s’agafàs Vila-roja sencera, de cap a cap, i es posàs damunt la 

muntanya. El Sr. Fuster comenta que aquest assumpte ja arrossega fa 

suficients anys com per a que tant el Partit Popular, que governa 

actualment, com l’anterior Pacte de Progrés s’haguessin pogut asseure 

amb aquesta empresa per aconseguir una minva d’aquest impacte, 

acotant la construcció al que realment se sabia que era urbanitzable, fins 

que va arribar aquest dictamen, d’uns 29.000 m2. Si abans els 

corresponents governants s’haguessin assegut amb aquesta empresa 

potser s’hauria aconseguit un projecte acotat al que se sabia realment 

que era urbanitzable, que hauria estat menys impactant i més que 

suficient per atendre les necessitats reals d’aquest municipi 

econòmicament i turísticament xerrant. Afegeix que Capdepera 

necessita projectes  adequats a les seves necessitats i al seu territori, no 

macroprojectes d’aquesta envergadura i d’aquest impacte; i quant a 

l’impacte econòmic que tindrà, ho veurem en el futur.   

 

El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 

manifesta que amb el dictamen del Consell Consultiu tots els dubtes 

queden aclarits i s’aconsegueix una seguretat jurídica.  

 

El batle agraeix la posada en comú que es va fer amb l’acord de plenari, 

amb la qual cosa s’ha aconseguit que Palma s’activés i que la 

Conselleria demanés el dictamen al Consell Consultiu. També agraeix a 

la Direcció general d’Ordenació del Territori i al President, que al final és el 

que decideix si envia la proposta al Consell Consultiu, que ha estat 

conseqüent amb l’interès general i el dictamen s’ha tingut de manera 

urgent. Vol agrair el posicionament a tots els partits polítics i l’abstenció 

del PSM quan es va aprovar l’acord. En contestació a la intervenció del 

Portaveu del PSM, comenta que la seguretat jurídica la tenim amb el 

dictamen del Consell Consultiu, i ens ha confirmat que les  Normes 



Subsidiàries són la normativa urbanística vigent a Capdepera. Per tant, el 

sector 7, parcel·la 55, és a Canyamel (Capdepera) i hem de tirar 

endavant amb el que ens marquen les NN.SS de 1996. És urbà, i no 

urbanitzable, ja que l’any 2005 es va recepcionar la urbanització i tot i 

que serà una zona d’impacte paisatgístic les Normes Subsidiàries diuen 

que és una parcel·la de 50.000 m2 urbans. Diu que després del dictamen, 

l’Ajuntament, una vegada emesos els informes corresponents, ha de 

donar la llicència, i que si algú vol posar un contenciós ho pot fer.  

 

El portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, diu que no deia que l’empresa 

regalés 21.000 metres, sinó arribar a un acord per desclassificar la zona 

afectada per ANEI i així crear un menor impacte. Diu també que estaria 

bé revisar les Normes Subsidiàries per saber què hi ha urbanitzable a 

Capdepera. El batle diu que l’àrea de creixement està delimitada pel Pla 

Territorial de Mallorca. Acaba dient que se n’informarà a una comissió 

informativa d’Urbanisme abans que passi per la Junta de Govern la 

concessió de la llicència.  

 

V.- EXP. NÚM. 137AG/12: PROPOSTA EQUIP DE GOVERN: SUPRESSIÓ PAGA 

EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE. 

 

El batle llegeix la següent proposta:  

PROPOSTA  
 
Ateses les estipulacions contingudes al Reial Decret-Llei 20/2012, de 13 
de juliol, de  mesures per a garantir l’estabilitat pressupostària i de 
foment de la competitivitat, que al seu article 2 estableix la supressió de 
la paga extraordinària de desembre del personal de les Administracions 
Públiques. 
 
Atesa l’actual conjuntura econòmica que fa aconsellable l’adopció de 
tota classe de mesures d’estalvi. 
 
Vist que l’equip de govern considera que la manca adopció de 
mesures equivalents a l’abans esmentada, destinades als propis regidors 



de l’equip de govern, pot donar lloc a situacions de greuge comparatiu 
per a la resta de treballadors de l’Ajuntament. 
 
Aquesta batlia proposa a l'Ajuntament Ple que s’adopti el següent 
 
ACORD: 
PRIMER. Aprovar la supressió de la paga extraordinària de desembre 
dels membres de l’equip de govern. 
SEGON. Comunicar el present acord al Departament de Recursos 
Humans i d’Intervenció, per a que adoptin les mesures oportunes en 
compliment del que aquest estableix. 
 
Una vegada obert el torn d’intervencions, el batle dóna la paraula al 
portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que diu que intervindrà en el següent 
punt.  
 
El batle dóna la paraula al portaveu del PSM, el Sr. Pere Fuster, que vol 
incloure a la proposta un punt que reculli la reducció d’un 7,5% de les 
dietes que cobren els membres de l’oposició per assistir a comissions 
informatives i plens.  
 

El ple de l’Ajuntament decideix acceptar la proposta del PSM i afegir 
aquest punt a la presentada per l’equip de govern. 
 
El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que diu 
que la proposta de la supressió de la paga extra de Nadal s’hauria 
d’haver presentat en el ple en què es van debatre els convenis 
col·lectius.  
 

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, S’APROVA LA PROPOSTA PRESENTADA  

PER L’EQUIP DE GOVERN AMB LA MODIFICACIÓ PRESENTADA PEL PSM PER 

12 VOTS A FAVOR (9 UCAP-PSOE, 2 PSM-ENTESA, i 1 ES GRUP) I 4 EN 

CONTRA (4 PP), ja que és DISSET el nombre legal de membres de 

Consistori i són SETZE els assistents. 

VI.- EXP. NÚM. 136AG/12: PROPOSTA PARTIT POPULAR DE CAPDEPERA: 

REDUCCIÓ DIETES POLÍTICS OPOSICIÓ, REDUCCIÓ SOUS BATLE I REGIDORS 

EQUIP DE GOVERN I APLICACIÓ ALS REGIDORS DE L’OPOSICIÓ DEL REIAL 

DECRET-LLEI 20/2012, EN RELACIÓ AMB LA DESAPARICIÓ DE LA PAGA 

EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE.  



El batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que 

comenta que es discuteixen dues propostes que van en el mateix sentit, 

però diferents. Coincideixen en el primer punt i en el darrer, encara que 

en el percentatge del primer punt ni en el segon no coincideixen. El PP 

demana la reducció del 10% dels sous dels regidors per mor que la 

situació econòmica de l’Ajuntament és molt complicada i que els 

regidors actualment no tenen la feina que hi havia abans. Afegeix que 

aquesta reducció d’un 10% no suposa cap trauma per als regidors ni per 

al batle, tenint en compte que en el seu moment es va augmentar el 

sou respecte de l’anterior legislatura entre un 30% i un 40%. Recorda que 

al 2003 es van aprovar uns sous estàndard i es van marcar les dietes dels 

membres de l’oposició. Diu que el 2010 les dietes es van reduir un 5% i 

ara, amb la reducció del 7,5%, que suposa la paga extraordinària, i la 

reducció del 10% els sous continuen sent més alts que l’anterior 

legislatura i que els que hi havia al 2003-2007, quan cada regidor 

portava 4, 5 o 6 àrees, perquè hi havia molta feina. L’esperit de la 

proposta no és entrar a valorar si s’ha de baixar la dedicació o no, sinó 

la rebaixa lineal d’unes quantitats, ja que l’oposició vol renunciar a un 

10% de les dietes, que en comparació amb el 2003 suposen un 15% 

manco; també es vol que l’equip de govern faci un esforç i sigui capaç 

d’assumir la rebaixa del 10% dels sous, que no suposarà cobrar manco 

que al 2003, sinó cobrar un 5% més que l’any 2003.  

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM. El Sr. Pere Fuster diu que 

no estan en desacord amb la proposta, però diu que el problema no és 

el sou de l’equip de govern, sinó el nombre de regidors que el cobren i 

que s’hauria de fer una redistribució de tasques. Pensen que menys gent 

pot fer la feina que hi ha per fer.   

El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 

llegeix la proposta que va presentar quan es van aprovar els 

pressupostos, que expressa la seva opinió en la necessitat de reducció 



de dedicació. Diu que la proposta del PP és per abaixar un percentatge 

i diu que hi votaran a favor, perquè a l’època en què vivim és necessari 

prendre aquestes decisions.    

El batle dóna la paraula al portaveu d’UCAP, el Sr. Gabriel Torres, que 

comenta que s’ha intoxicat i s’ha fet demagògia amb els sous de 

l’equip de govern i que per acabar amb ella el Govern central hauria 

de dictar els sous dels polítics. Diu que un polític ha de tenir un sou que 

ha d’estar d’acord amb les seves responsabilitats i dedicació; diu que 

un polític fora sou o un sou baix li fa por. Diu que tothom ha de poder 

participar en la política i per això fa falta un sou. Diu que un exemple 

clar de la manifesta demagògia s’ha vist aquesta setmana al plenari 

celebrat a Binissalem, on els partits de l’oposició demanaren mitjançant 

una moció a l’equip de govern del (PP) que es baixessin el sou, però 

aquesta moció no va prosperar i va ser rebutjada pels vots del Partit 

Popular.   

El batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que 

comenta el que ha dit el regidor Gabriel Torres sona a míting 

pachanguero, i que ja s’ha fet públic que el Govern dictarà els sous, i no 

és demagògia, sinó austeritat. Perquè siguin conseqüents amb els 

funcionaris.   

El batle explica que quan es van quedar en minoria la legislatura 

passada, l’oposició va abaixar el sou de l’equip de govern a 1.250€ nets 

el batle, i 1.070€ nets els regidors. Comenta que quan el Sr. Ferrer, com a 

batle, va proposar seguir amb els mateixos sous el PSOE hi va votar en 

contra, perquè Capdepera és un poble adherit a la FELIB i que té uns 

sous assignats segons el nivell de població. Comenta que l’apujada de 

sous es va fer a partir dels 1.070€, i llegeix les nòmines dels regidors dels 

2006 (1.145€, 1.653€, 1.281€, i 1.145€), i diu que ells varen votar uns sous 

de 1.070 euros per als regidors i 1.250€ per al batle. Diu que quan ells van 

entrar varen aplicar els barems de la FELIB. Llegeix les nòmines dels 



regidors: Gabriel Torres, 1.499 euros; Sebastià Sureda, 1.079 euros; Ivon 

Daniela Renaud, 1.499 euros; Fernando Martínez, 1.024 euros; Alberto 

Llull, 1.499 euros; Joana Llull, 1.400 euros; el batle cobra 2.583€, dels quals 

590 els ingressa a la Conselleria d’Educació perquè és funcionari de 

carrera i, per tant, queden 1.980 euros nets. Comenta que segons el seu 

parer, en època de crisi s’ha de fer més feina. Diu que no ha fet la 

comparativa dels batles del PP dels diferents municipis i diu que és 

escandalós. Diu que es lleven la paga extraordinària de Nadal i que es 

destinarà tota a Serveis Socials.  

El portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, diu que no ha parlat de grans sous, 

sinó que hi ha regidors que no es mereixen el sou i que, per tant, 

s’haurien de reduir la dedicació o el sou. Diu que són 25.440 euros anuals 

el que costa cada regidor als ciutadans de Capdepera. Si un regidor fa 

feina no hi ha res a dir. Acaba dient que la moció que han presentat és 

per ser conseqüents amb la situació econòmica de l’Ajuntament i amb 

l’esforç obligat que fan els funcionaris, i demostrar que quan és 

necessari sabem acotar el cap.  

El batle diu que se sabia que l’equip de govern volia dur al ple la 

proposta de la paga extraordinària. Diu que costa pena dur una 

reducció quan hi ha pobles on governa el PP i no es rebaixen el sou, i 

fins i tot el Govern volia apujar-se els sous. Diu que arreglaria més un 50% 

del Govern Balear i Consell que no el 10% de l’Ajuntament.  

El Sr. Ferrer diu que després de les notícies que surten de Francina 

Armengol no es pot parlar del Govern i que ell presenta mocions per a 

Capdepera, no per al Govern o altres pobles. Diu que amb la moció es 

demostrava una austeritat que han assumit els funcionaris.  

El batle diu que l’han demostrada, perquè s’han llevat la paga extra, i 

que la moció de l’equip de govern no parlava de la reducció de les 

dietes de l’oposició.  



El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 

demana que es llegeixi la seva nòmina del 2006. El batle diu 1.145 euros. 

El Sr. Melis diu que parlam d’un 50% més gent per fer les tasques. El Sr. 

Ferrer també demana que es llegeixi la seva nòmina del 2006, 1.653 

euros.  

El Sr. Melis diu que en parlar de sous també es parla de dedicacions.  

El batle diu que així queda reflectit al sou líquid que es cobra.  

VOTACIÓ: SOTMESA A VOTACIÓ, NO S’APROVA LA PROPOSTA 

PRESENTADA PEL PP PER 5 VOTS A FAVOR (4 PP, i 1 ES GRUP), 9 EN CONTRA 

(UCAP-PSOE) I 2 ABSTENCIONS (PSM-ENTESA), ja que és DISSET el nombre 

legal de membres de Consistori i són SETZE els assistents. 

VII.- DECRETS I RESOLUCIONS 

Es dóna compte dels decrets i resolucions del número 217 al 279 del llibre 
del 2012. 
 

VIII.- PRECS I PREGUNTES 

El batle dóna la paraula al portaveu del PP, el Sr. Joan Ferrer, que 

comença llegint dues actes sobre la piscina municipal, davant de les 

diverses referències que ha fet el batle dient que ell va ser qui va 

començar o acabar la piscina municipal. Llegeix que ell, com a batle 

que era, estava d’acord a fer la piscina però no amb el pressupost 

atorgat, “el vot del PP va ser no a la piscina, perquè creu que hi ha 

altres prioritats per gastar tants de milions”. A l’altra acta diu que 

“sempre han votat en contra de la piscina perquè el preu és excessiu”.  

 

Després demana al batle si prendrà alguna decisió sobre la destitució 

del regidor d’Esports, el Sr. Fernando Martínez, perquè s’ha carregat 

l’àrea d’Esports. Comenta per què es van posar en marxa les escoles 

esportives, quan l’any 97 el govern va pensar que Capdepera 

necessitava un poliesportiu cobert però no hi havia activitats esportives i 



es van crear a l’àrea d’Esports, i les que s’han eliminat, com ara aeròbic, 

kàrate, tennis taula... 

 

El regidor d’Esports, el Sr. Fernando Martínez, diu que les activitats 

s’ofereixen però no les fa l’Ajuntament, sinó altres organismes. 

L’Ajuntament es queda amb psicomotricitat, multiesports i atletisme. Diu 

que han pres la decisió per reduir el dèficit. El Sr. Martínez diu que no 

saben els comptes de les empreses, ni si asseguren o no els empleats.  

El Sr. Ferrer diu que no és correcte que l’Ajuntament fomenti aquesta 

pràctica, i que com que no hi ha àrea d’Esports, perquè no hi ha 

activitats, no fa falta un regidor d’Esports. El Sr. Martínez diu que ells no 

fomenten aquesta pràctica, sinó que juguen amb aquest avantatge. El 

Sr. Martínez diu que gestiona les diades de tots els esports i les tres 

activitats.  

 

El Sr. Ferrer demana quina disminució d’inscrits hi ha hagut a l’Estiu 

Esportiu, i el regidor diu que un 40%. Demana també el sou dels monitors, 

però el Sr. Martínez diu que no els sap.   

 

Demana quants veïnats han usat la piscina, i el regidor respon que 

només dos, i segons el PP als altres que l’han volguda usar els han dit 

que no. El Sr. Martínez diu que no tenia aquesta informació. 

 

Quant a la pista d’atletisme, el Sr. Martínez diu que ha ofert l’ús a 

l’Associació hotelera com a oferta.  

 

Per a Educació, el Sr. Ferrer diu que s’han suprimit molts de cursos de les 

activitats municipals. La regidora d’Educació, la Sra. Antònia Caimari, 

diu que l’Ajuntament els deixa de fer perquè no es dupliquin els serveis, 

perquè ja hi havia empreses que els oferien. El Sr. Ferrer diu que les 

activitats que són deficitàries no s’han de donar.  

 



A Interior, el Sr. Ferrer diu que els torns de dia han quedat amb poc 

efectius per cobrir el vespre. La regidora, la Sra. Joana Llull, diu que la 

Policia ha fet bona feina i que ha repartit els efectius perquè els vespres 

hi havia un problema greu. El Sr. Ferrer diu que  la imatge que dóna cala 

Agulla al programa d’IB3 és molt dolenta. La Sra. Llull diu que hi ha molts 

tiqueters i que els han molestat molt. El Sr. Ferrer demana quantes 

denúncies hi ha. Per consum a via pública, 21; i per orinar a via pública, 

9; però la Policia Local va fent ordre públic, no pot posar denúncies a 

tothom perquè els altres s’escapen. El Sr. Ferrer diu que és llastimós, i diu 

que els disturbis estan localitzats. La Sra. Llull diu que ara s’aplicaran les 

noves ordenances i es recolliran els fruits.  

 

El Sr. Ferrer demana si l’actitud agressiva de la policia és una ordre, a 

causa de diverses actuacions que s’han viscut a Cala Rajada. La Sra. 

Llull diu que no i que els policies havien anat a reduir.  

 

Pel que fa a les galeres, la Sra. Llull diu que han aprovat l’examen dues 

persones i n’han suspeses cinc, però que fins dia 13 [de setembre] hi ha 

revisió. Els que no han aprovat no podran conduir galeres. Tenen les 

llicències i l’any que ve hi haurà uns altres exàmens.     

 

Pel que fa a la plica de la grua, la Sra. Llull diu que estan pendents del 

plec econòmic i quan estigui fet se n’informarà. El Sr. Ferrer diu que hi ha 

hagut una moguda important i demana quants doblers pagam a 

l’empresa. La Sra. Llull diu que són 60 euros per viatge. El Sr. Ferrer diu 

que el ciutadà paga 120 euros i la taxa només és per a la prestació del 

servei, per tant s’està estafant uns 50 euros, i per tant s’ha de modificar 

la taxa i que els ciutadans que vulguin reclamin la diferència.  

 

El batle explica que hi va haver un problema amb el servei de grua i 

aleshores es va decidir establir 60 euros per servei a les dues empreses. 

Això s’ha començat a aplicar a l’agost i setembre. A l’octubre durem el 



plec, i si hi ha hagut un error es tornaran els diners al ciutadà.  

 

El Sr. Ferrer diu que falten unes fitxes del catàleg de Patrimoni, i el batle 

diu que amb l’empresa varen optar per una modificació del contracte 

del 20% i després farien una rebaixa.   

 

A Cultura es demana el llistat dels ingressos de l’empresa del Mercat 

Medieval. Demana si es farà la Fira de la llampuga i la Sra. Corraliza 

contesta que es farà el 14 d’octubre, i el 12 les tapes. D’aspecte serà 

diferent, l’empresa Unisport Consulting s’ha posat al davant i ho 

assumeix tot. També demana el preu d’El Casta, que va actuar a les 

passades festes patronals. La regidora diu que li varen oferir aquesta 

actuació per 6.000 euros i el va dur per 3.894€. 

 

Al regidor de Turisme li demana sobre els focs artificials que s’han fet al 

Castell. El regidor, Sr. Gabriel Torres, diu que es va decidir deixar la 

proposta com a mesura preventiva i per la majoria de membres del ple 

es va decidir deixar-ho damunt la taula. El Sr. Torres diu que el que vol és 

preservar el Castell.   

 

Demana quants d’establiments s’han adherit al Synctur, i d’hotelers n’hi 

ha uns 14. El Sr. Torres diu que voluntàriament es poden seguir adherint 

durant tot l’any. Demana quants usuaris s’han descarregat el programa i 

diu que encara no se sap.  

 

A Medi Ambient li demana que es facin campanyes de prevenció 

d’incendis i que es netegin les zones públiques municipals i els espais 

ANEI. El regidor el Sr. Alberto Llull diu que es va fer una xerrada a principi 

d’estiu sobre la prevenció d’incendis i no hi va anar gaire gent. Aquest 

hivern tornarà intentar arribar a la gent i es faran xerrades de 

reforestació de zones. Pel que fa a la neteja, diu que hi ha hagut penats 

que han fet neteja de solars i se seguirà realitzant. Les zones verdes van 



dins el plec de jardineria.  

 

El Sr. Ferrer parla sobre la Costa de Canyamel, perquè els solars són 

municipals i s’han de fer nets, i posar tots els mitjans per evitar aquests 

successos.  

 

Per acabar, parla al batle de la decisió de no fer fotocòpies per estalviar 

doblers i temps, i el batle respon que és una qüestió d’agilitat 

administrativa, com la resta d’administracions autonòmiques.  

 

El batle dóna la paraula al portaveu del PSM. El Sr. Pere Fuster va 

demanar a la regidora de Festes com i qui va preparar les festes de Sant 

Roc i Sant Bartomeu. La regidora, la Sra. Carmen Corraliza, va dir que es 

van fer dues reunions al juny amb molt poca gent on es va decidir el 

programa de les festes. El Sr. Fuster demana si la regidora es podria 

atracar a les associacions perquè la gent prengui una actitud més 

activa a les festes. La Sra. Corraliza diu que la porta estava oberta i hi 

podia venir qui volgués. El Sr. Fuster li demana amb vista a anys 

posteriors es podran fer les reunions més prest i si anirà a cercar la gent. 

La Sra. Corraliza diu que es poden fer les reunions abans, però que no 

anirà a cercar ningú. El Sr. Fuster diu que sí que ha d’anar a cercar la 

gent, perquè participi.  

 

El batle explica que l’Ajuntament vol que la gent que participi a les 

reunions decideixi quines festes vol, i que hi ha actes fixos als quals a la 

gent li agrada assistir. L’equip de govern està disposat a que la gent 

decideixi què vol però demanam que venguin. El batle diu que les 

portes estan obertes i no s’han de fer reunions per fer festes alternatives, 

sinó que venguin a l’Ajuntament i la regidora es mourà.  

 

El Sr. Fuster demana per què no hi va haver cap concert de música de 

gent jove de Capdepera. La Sra. Corraliza diu que es varen oferir a les 



festes d’El Carme i no hi havia dies ni es varen oferir a les festes de Sant 

Bartomeu. El Sr. Fuster diu que per què dues festes d’escuma i no un 

concert de rock jove. La Sra. Corraliza diu que n’hi va haver una per a 

grans i una per a nins. El Sr. Fuster diu que no es poden convertir les festes 

del poble en una gran festa d’escuma. La Sra. Corraliza diu que a les 

comissió de festes la gent vol la festa de l’escuma.    

 

El Sr. Fuster demana qui va decidir que no es facin les carreres de 

cavalls, i la Sra. Corraliza diu que va ser de tot l’equip de govern. El Sr. 

Fuster diu que en els darrers anys s‘ha notat una falta d’il·lusió per treure 

endavant unes festes participatives i populars. La Sra. Corraliza diu que 

no, perquè aquest any hi ha participat molta gent gratuïtament. El Sr. 

Fuster diu que es poden fer diferents activitats, com carreres 

d’artefactes marins, perquè els joves són iguals ara que abans. La Sra. 

Corraliza diu que no, que els joves d’ara volen altres activitats.  

 

El batle diu que es recull la proposta de fer més extensiva la comissió de 

festes.  

 

El Sr. Fuster acaba dient que a ell la gent del poble li ha dit que les festes 

no van ser bones per falta d’interès de l’equip de govern. 

 

El Sr. Fuster demana a la regidora d’Interior per l’actuació de la Policia 

Local contra un senegalès i quina explicació li han donat els policies que 

hi van intervenir. La regidora va explicar que es tracta d’un senyor que 

fa venda ambulant, però no hi ha judici, i aquest senyor es va posar en 

contra dels policies, i per l’actuació que sí que hi ha judici diu que no es 

va voler identificar i va amenaçar els policies i en va agafar un pel coll. 

 

El Sr. Fuster explica que aquest estiu molta gent ha demanat major 

implicació de la Policia Local i que la gent ha estat contenta, però que 

amb aquesta actuació varen passar els límits lògics que pot entendre la 



gent. El batle diu que no es poden fer judicis quan l’actuació està en 

judici. La Sra. Llull diu que s’ha d’esperar que el jutge decideixi.  

 

El Sr. Gabriel Torres diu que els polítics han d’ajudar la Policia i així se 

sentiran més valorats.  

 

El Sr. Fuster demana sobre la bassa de Son Jaumell i sobre les carreteres 

que es van fer malbé quan es va construir la bassa. El Sr. Sebastià Sureda 

diu que TRACSA és l’empresa que se n’encarrega, no s’ha posat en 

marxa i fa olors, però l’Ajuntament no hi entra. El Sr. Albert Llull diu que 

periòdicament s’envien correus a la Conselleria per saber si es posarà en 

marxa, però no tenen resposta al respecte. Sobre les carreteres, el batle 

diu que les reclamacions s’han enviat als responsables.  

 

El Sr. Fuster demana també sobre les activitats que s’han deixat de fer i 

les fan altres empreses del poble. El batle diu que deixen de realitzar 

alguns serveis perquè hi ha duplicitat i en temps de crisi és una mesura 

per incentivar l’empresa privada. Diu que hi ha un compromís de 

mantenir les mateixes taxes. El que surt damunt el programa és perquè 

és l’única empresa que ho fa.  

 

El batle dóna la paraula al portaveu d’Es Grup, el Sr. Mateu Melis, que 

comença parlant de quan es reposarà la fibra de coco del camp de 

futbol, i argumenta que sense aquesta fibra es deteriora la gespa 

artificial. El Sr. Fernando Martínez diu que hi ha un pressupost per 

reposar-la i hem decidit fer un manteniment, fer una descompactació i 

veure’n els efectes. El Sr. Melis diu que no convenç i que els 18.000 euros 

s’haurien d’invertir en la fibra per salvaguardar la gespa artificial. Sobre 

la coberta del poliesportiu, el batle diu que es mirarà de destinar-hi una 

partida als pressupostos del 2013. 

 

Pel que fa a les activitats d’adults, el Sr. Melis demana per què 



s’eliminen, per què es realitzen a altres empreses. Mateu Melis diu que 

no hi estan d’acord, perquè en aquestes empreses ja es feien abans, i 

l’Ajuntament hauria de fer una política d’incentivar els cursos, que 

gairebé tots són de caire ocupacional. El batle diu que se suprimeix la 

gestió directa de l’Ajuntament i es duen a un centre homologat. El Sr. 

Melis diu que aquests cursos són imprescindibles per a l’ocupació de 

llocs de feina, i que molts de monitors ja no faran feina, i per tant 

proposa que el 2013 els doblers que no es destinaran al capítol 1 es 

destinin a un altre capítol.  

 

Quant a Interior, el Sr. Melis diu que la regidora havia de fer una comissió 

per explicar les coses que passen, i no s’ha fet una comissió abans del 

ple per aclarir qüestions importants. Diu que molta gent té la impressió 

que la Policia municipal està en un pla recaptatori. També comenta els 

canvis de disc d’aparcament a Cala Rajada, i la regidora diu que va ser 

una falta d’enteniment entre dos departaments. El Sr. Melis parla sobre 

un problema amb la grua a cala Mesquida, que se’n va dur 26 cotxes. 

La Sra. Llull diu que els cotxes estaven dins ANEI, però que la cadena 

que sempre hi ha no hi era, però està senyalitzat.    

 

En relació amb l’àrea de Medi Ambient, va demanar sobre l’abocador i 

li van dir que s’ha enviat un avantprojecte de deficiències i hi ha coses 

amb què no estan d’acord però ells les corregiran i, si va endavant, es 

farà una junta de portaveus.  

 

Sobre el canvi d’ubicació de l’arxiu municipal, el batle diu que es farà 

amb mesura, segons la disponibilitat dels membres de la brigada i 

s’hauria de fer abans d’acabar l’any.  

 

Sobre l’informe del centre Cap Vermell, el batle diu que segurament 

estarà acabat aquest mes. Sobre si es reprendrien les comissions del 

centre, el batle diu que no tenen previst seguir fent-les, i que poden 



demanar i consultar l’expedient.  

 

El Sr. Ferrer diu que des del 2008 va demanar un informe a Secretaria i no 

ha arribat. La secretària ha dit que no arribarà. El batle diu que parlarà 

amb ella.  

 

El Sr. Melis diu que les reunions eren de temes polítics, no administratius. El 

batle diu que per a temes polítics es pot convocar una reunió.  

 

Demana sobre el carrer Port i el carrer Principal, i no s’han recepcionat.  

 

El Sr. Mateu Melis fa un suggeriment: que l’oficina de la plaça dels Pins 

ha d’estar oberta els dissabtes quan hi ha mercat.  

 

Per acabar, fa un resum de la gestió de l’àrea d’Esports. Va dir que 

primer es van apujar els preus públics i ha dut a una disminució d’inscrits i 

de cursos. Diu que les activitats s’ha eliminat per voluntat política, 

perquè n’hi havia que eren rendibles. L’àrea d’Esports en un any s’ha 

carregat la feina dels darrers 15 anys. L’àrea no s’està dotant 

econòmicament. Per acabar, demana al regidor que es plantegi la 

trajectòria de l’àrea d’Esports o que es plantegi deixar el seu lloc a un 

altre.  

 

El regidor d’Esports, el Sr. Fernando Martínez, diu que és conscient de les 

mesures que pren i que són per necessitat i per complir amb el pla 

d’ajustament.  

 

El batle diu que és vera que tornam enrere, però que donàvem uns 

serveis que l’Ajuntament no havia de donar, i que estava 

redimensionada. És una qüestió del pressupost i de tornar a dimensionar 

l’administració local.  

 



No havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Batle-President s’aixeca la 

sessió a les vint-i quatre hores i vint minuts, de la qual cosa jo, la 

Secretària, don fe. 

 

 

EL BATLE                                                     LA SECRETÀRIA 

 

 

Rafel Fernández Mallol                                          Sandra Ramírez Jurado  

 
 
 


